
Vesipallon Ydinryhmän kokous ti 1.10.2024 klo 18.00 

Teams 

Nimi Taho Kutsuttu Paikalla 

Reija Häkkinen Uimaliitto X X 

Anni Aikala Uimaliitto X X 

Pasi Salonen Uimaliitto X  

Juha Turunen Uimaliitto X  

Marjokaisa Ryhänen Cetus X X 

Joni Kortteus JySa X X 

Teemu Turunen KuUS X X 

Anna Väisänen UiTa X  

Tomas Saariketo Sentterit X X 

Teppo Lehtinen Keravan Uimarit X  

Kalle Nousiainen Tuomarit X  

Antti Nieminen TU X  

Rim Arslangaliev TU  X 

Antti Ruohonen Vanders X X 

Kim Johnsson Kuhat X X 

 

Asialista 

1§ Maajoukkueiden asiat 

Tryoutit on käyty kaikkien joukkueiden osalta.  

U15, U17 ja naiset on lähdössä PM-turnaukseen marraskuun toiseksi viimeisellä 
viikolla. Valmistava leiri on viikkoa ennen PM-turnaukseen lähtöä. U17 –joukkue tähtää 
U18 -ikäisten EM-karsintoihin keväällä 2025. 

Miehet valmistautuvat marraskuun Brnon turnaukseen. Valmistava leiri on 18.-19.10. 
Valmentajat seuraavat pelejä ja lokakuun loppupuolella 13 pelaajaa valitaan miesten 
maajoukkueeseen.  

Tyttöjen kanssa on positiivinen ongelma – on liikaa ilmoittautuneita eli päästään 
tekemään karsintaa. Naisten kanssa valmistaudutaan EU-Nations -turnaukseen. 
Naisten ja tyttöjen leiri lokakuun puolivälissä. Naisten valinta on tehty, yhtä pelaajaa 
odotetaan.  

Miesten puolella on noustu yksi pykälä ylöspäin kansainvälisessä rankingissa. 



Pasilta tiedoksi: Kuortane pitäisi olla valmis loppuvuonna 2025. Saataisiin 
maajoukkueleirejä sinne, PM-kisat. 10x50m allas, syvyys 2m. Noin 90€/pvä/hlö, 
täyshoito --> voi painaa alas lisähuoneilla.  

Maajoukkuevalmentajille hommataan kaulukselliset paidat ja housut edustukseen. 

 

2§ Tuomareiden asiat 

Kallesta tulee tuomarikoordinaattori, aloittaa marraskuussa. Jaetaan työkuormaa siten, 
että Anni vastaa jatkossa sarjoista, mutta Kalle tuomareiden asettamisesta peleihin. 

Uusia tuomareita on laitettu peleihin ja tuomaroinnit ovat alkaneet hyvin. 

Tuomareiden kokoontuminen syksylle? Antti ja Jarkko keskustelevat ja tekevät 
ehdotuksen tapaamisen ajankohdasta. Laitetaan kutsut tuomareille ja valmentajille. 
7.9. oli tuomariklinikka, johon Jarkko osallistui paikan päällä ja Andy osallistui etänä.  

- Painotettiin kontravirheen huomaamisen tärkeyttä, sentteripelaajan liikkeen 
sallimista, pelaajan yli meneminen, taaksepäin vetäminen, liikkumisen 
estäminen ja kaverin vetäminen kahdella kädellä ovat pahoja virheitä.  

- Vaihdossa ja sisääntuloalueella pitää koskettaa käsillä. Ei riitä, että päät 
nousee.  

- Maalialue kaksi metriä sivuille ja eteen ja laajennettu maalialue kaksi metriä 
sivuille ja kuuteen metriin. Jos maalivahti aiheuttaa rikkeen extended goal -
alueella, se on aina rankkari.  

- Pelaajan sijainti määritellään päästä.  
- Tuomarit sertifioidaan basic, intermediate tai advanced –tasoille.   
- Pitäisi pitää listaa toimitsijoista, jotka voivat toimia kansainvälisissä peleissä ja 

lähettää listaa EA:lle 
- Voitaisiin pyytää EA:sta klinikoiden materiaalia sekä striimiä (koulutus oli kyllä 

maksullinen) 

Tuotiin myös esille, että tuomarikokoukset ennen pelejä on koettu pelaajien mielestä 
toimivana. Voi olla hyvin lyhyt tapaaminen, jossa käydään vaan lyhyesti läpi 
avainkohdat siitä mihin tulevassa pelissä keskitytään. 

 

3§ Vesipallosarjojen asiat 

Sarjamääräyksiä ei saatu hyväksyttyä vielä kilpailutyöryhmän kokouksessa. Muutamaa 
keskustelua herättänyttä kohtaa pitää vielä muokata.  

Vepr: voi saada mitalit, lopullinen mestaruus suomalaisjoukkueelle. Pokaalit 
hommataan U14/U16. 



Sarjat ovat lähteneet hyvin käyntiin U18 -pelejä lukuun ottamatta. 

 

4§ Muut asiat 

Kurinpitoryhmä – keskusteltava ydinryhmässä. Käsittelyprosessi, aikataulutus ja 
viestinnän selkeyttäminen ovat agendalla. 

Syyskokous on 23.11. --> 25.10. pitäisi olla tiedossa käsitelläänkö tätä asiaa. 
Hallituksen kokouksia on 2 ennen syyskokousta, joten seuraavan ydinryhmän 
kokouksen jälkeen hallitukselle: 

- Esitysmateriaalit valmiina marraskuun ydinryhmän kokoukseen 
- Esitys rikkeiden laadusta, liiton alaisten sarjojen, kurinpitoryhmä käsittelee. 

Mihin vedetään raja? Ketkä siellä voisivat olla? KV-tuomarit ainakin suotavaa, 
seurojen edustajat poislukien rikeseura, ulkopuolinen. Ryhmä, joka käsittelee 
protestit, jolloin protestien käsittely nopeutuu. 

- Pasille esitys, vie hallitukseen. Muutosesitykset kurinpitosääntöihin. Joku tulisi 
marraskuussa ydinryhmästä esittelemään ajatukset. 

- Hallituksen kokous 8.10., jotta saadaan alustettua, sitten syyskokousmateriaalit 
katsotaan 6.11., vahvistetaan materiaalit.  

- Uintiurheilun sääntökirjassa puhutaan kilpailunjohtajasta. Lisättäisiin meidän 
ryhmän tietoihin viittaus tähän sääntökohtaan (kohta 2, toimitsijat).  

- Onko jokaisessa pelissä paikalla tämän nyt luotavan ryhmän jäsen? Vähintään 
loppupeleissä?  

- Erillinen ryhmä, ryhmässä mukana määritellyt henkilöt, kutsutaan koolle 
tarvittaessa. Voisi olla ainakin tuomareita mukana. Ryhmän jäsenten pitäisi 
tuntea toisensa ja vesipallo lajina, jotta ratkaisujen tekeminen olisi helppoa ja 
nopeata. 

- Sarjamääräysten mukaan ensimmäinen tuomari voi olla kilpailujohtaja, jos 
erillistä kilpailujohtajaa ei ole paikalla. 

Vesipallon omiin kurinpidollisiin tilanteisin voisi luoda oman ryhmän, joka käsittelisi 
esimerkiksi protestit. Asia pitäisi valmistella liittohallitukseen, ja määritellä mitkä 
alueet kuuluvat kurinpitoryhmän vastuualueelle. 25.10. mennessä pitäisi olla esitys 
valmiina. Syyskokous pidetään 23.11.  

 

Tuomaritapahtuma tammikuussa 

Andy Hoepelman 31.1.-2.2., neuvotellaan tapahtumaa eteenpäin. Ajatuksena on, että 
tapahtuma järjestettäisiin Allas Sea Poolossa järjestettävän mastersien 
vesipalloturnauksen yhteydessä. 



 

SM-viikko -asiat 

Sm-viikkoon osallistutaan ensi kesänä ja se järjestetään Espoossa. Rantavesipallo on 
mukana. Lokakuussa on ensimmäinen palaveri. Näillä näkymin suorituspaikka on 
Leppävaaran maauimala. Mietittiin tuleeko YLE striimaamaan SM-viikon 
vesipallopelejä.  

 

Striimausvaihtoehto 

Toivotaan, että mahdollisimman moni seura kiinnostuisi striimauksesta. 

• Halliin asennettavat kamerat kiinnostaisivat 
• Hyvä, jos sen saisi toimimaan Torneopalin kanssa 
• Yhteistyö muiden vesiurheiluseurojen kanssa striimauksessa samassa 

uimahallissa voisi olla hyödyllistä - saisiko kaupungin mukaan investoimaan 
kamerajärjestelmään? 

• Jos lähdetään mukaan, onko yksinoikeus vai saako kuvata myös YouTubeen? 
• Saako peleistä tallenteen? 

 

EA:n vaatimukset turnausten järjestämiselle 

Mietitään Suomen tasolla mitä EA:n vaatimuksissa pitäisi muuttaa, jotta suomalaisia 
seuroja voisi osallistua mukaan EA:n turnauksiin. Viralliset vaatimuksen täyttäviä 
altaita on Espoonlahdessa, Turussa ja Mäkelänrinteellä.  

 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.33  

 


